
 Geachte leden van de Commissie Fysiek Domein 

 Mijn naam is Wouter Heinen, ik woon in het prachtige Terblijt en 

 spreek namens de werkgroep Waterwerk Terblijt. Onze 

 werkgroep wordt ondersteund door een grote meerderheid van 

 de inwoners van Terblijt. 

 Vorig jaar, op 2 mei viel er in korte tijd een enorme hoeveelheid 

 regen in en rond Terblijt. De akkers waren nog kaal en hielden 

 het water niet vast. Even later stroomden grote hoeveelheden 

 modder door de Lindenstraat en door onze tuinen. Die 

 modderstroom was zo groot en krachtig dat het wegdek 

 wegspoelde. Leidingen kwamen bloot te liggen - ook de 

 gasleiding - en de burgemeester overwoog daarom zelfs Terblijt 

 te ontruimen. 

 De modder drong ook door in veel woningen. Het was nog 

 erger dan in 2018, toen enorme waterstromen ook al flinke 

 schade aan huizen en inboedels veroorzaakten. Opnieuw 

 volgelopen kelders, opnieuw beschadigde vloeren en opnieuw 

 kapotte meubels. Sommige huishoudens hadden tienduizenden 

 euro’s schade. En dan was er nog de immateriële schade, de 

 angst dat het weer nóg een keer zou gebeuren. De schrik zat 

 er goed in. 

 Dat was 2 mei 2024. Maar het was nog niet klaar… 



 14 mei: weer modderwater door de straat. 

 24 mei: nog een keer. 

 12 juli: weer. 

 20 juli: alweer. 

 Delen van de straat spoelden weer weg en de Lindenstraat 

 moest telkens provisorisch gerepareerd worden. De bewoners 

 hielden de weersvoorspellingen angstvallig in de gaten en 

 sommigen durfden niet van huis, bang voor de volgende bui. 

 Terblijt heeft steun ervaren van burgemeester Prevoo en 

 wethouder Dauven die op bewonersavonden met de bewoners 

 in gesprek gingen. Op die avonden werd al gesproken over 

 structurele oplossingen. Sinds oktober is door de gemeente en 

 de firma Kurvers hard gewerkt aan de renovatie van de 

 Lindenstraat. Het is bijna klaar. De meeste woningen zijn nu 

 weer bereikbaar en de straat begint er goed uit te zien. Daar is 

 Terblijt heel blij mee. Alle lof! 

 Maar… aan de oorzaak van de problemen, namelijk het 

 ontbreken van een barrière tussen Terblijt en de modder, is nog 

 niets gedaan. Er zijn na de vorige grote wateroverlast - in 2018 

 - weliswaar allerlei maatregelen gepland, en enkele zijn er ook 

 uitgevoerd, maar de oorzaak is nog lang niet voldoende 



 aangepakt. Die oorzaak ligt bovenstrooms, op de hoger 

 gelegen stukken land. 

 De bewoners van Terblijt zijn nog steeds bang en onzeker. 

 Bang dat het komend voorjaar weer gebeurt. Dat we weer 

 kelders moeten leegpompen. Dat het water weer vochtige 

 muren en schimmels achterlaat. Dat de gemeente weer de 

 straat moet opruimen en dat de firma Belfor weer vernielde 

 inboedels moet afvoeren. Omdat er geen bovenstroomse 

 maatregelen zijn genomen. 

 In oktober kwamen gemeente Valkenburg, gemeente 

 Eijsden-Margraten, de LLTB, Provincie, Waterschap en 

 Stichting Limburgs Landschap bij elkaar om over maatregelen 

 te praten. Dat gaf ons hoop, maar de vervolgbijeenkomst van 

 deze club is pas eind van deze maand, maar liefst drie 

 maanden later. Daar blijkt toch weinig urgentie uit! Terblijt 

 maakt zich daarom zorgen dat er dit keer, net als na 2018, te 

 weinig zal gebeuren. 

 Dit probleem is oplosbaar. Terblijt’s Het bovenstroomse gebied 

 is van relatief beperkte omvang. Er is door de gemeente 

 Valkenburg al een inventarisatie gemaakt van mogelijke 

 maatregelen om nieuwe modderstromen te voorkomen. Denk 

 aan het vergroten van de capaciteit van de buffers, aan 

 greppels langs de Gasthuisstraat, aan het ophogen van de 



 Kromstraat en aan palenrijen die de water- en modderstromen 

 vertragen. 

 Er zijn zes partijen - zojuist genoemd - betrokken bij het 

 realiseren van eventuele maatregelen. Maar… maatregelen 

 moeten gecoördineerd worden. Partijen moeten worden 

 overgehaald om mee te denken en mee te werken. Wij doen 

 een beroep op uw commissie en op de gemeenteraad het 

 voortouw te nemen. Binnen het gemeenteapparaat is de juiste 

 expertise aanwezig. Maak voldoende uren vrij - zodat een 

 medewerker dit serieus kan oppakken - en maak geld vrij - om 

 bijvoorbeeld haalbaarheidsstudies te kunnen laten uitvoeren 

 door externe partijen. Dan kan de gemeente écht aan de slag 

 om samen met al die partijen te komen tot een echte oplossing. 

 Er moet iemand de kar gaan trekken, anders raast binnenkort 

 de modder weer door Terblijt. 

 Hoe mooi zou het zijn als volgend jaar leden van deze 

 Commissie, Gemeenteraad en College het nieuws halen met 

 een inspirerend voorbeeld van hoe samenwerkende partijen 

 waterproblemen voortvarend kunnen oplossen! 

 Valkenburg, pak het initiatief en bescherm Terblijt tegen de 

 modder! 

 Dank voor uw aandacht. 




